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Op te bergen 
in de band van 
17 april 2013 
 
 
de leden van de commissie wordt 
verzocht hun eventuele opmerkingen 
binnen acht dagen na ontvangst aan 
de statenadviseur mede te delen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
van de vergadering van de  
Statencommissie Cultuur en Economie 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
gehouden op 3 april 2013 

 
 
 
 

Samenvatting 
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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Economie 
 
Woensdag 3 april 2013 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 3 april 2013 is als bijlage opgeno-
men bij deze samenvatting. 
 
Aanwezig:  
mevrouw L.A. Smits (voorzitter) 
mevrouw L. Beving (PVV) 
E. Bolhuis (VVD) 
J.A. van Dalen (D66)  
H.N. van Eekelen (SP) 
E. Hemsteede (PvdA) 
W. van Heusden (ChristenUnie) 
mevrouw T. Hummel (PvdA) 
mevrouw M.S. Irrgang-Borsboom (VVD) 
A. Kerstholt (VVD) 
H. Klaver (CDA) 
K. Kuipers (GroenLinks)  
mevrouw M.C.J. van der Tol (D66) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
J. Slagter (PvdA) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
F. van Rhee (Groep van Rhee) 
N.A. Uppelschoten (PVV) 
J. Vester (SP)  
P.A. Zwiers (PvdA) 
 
mevrouw R. Veenstra, statenadviseur 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
H. Brink (VVD) 
R.W. Munniksma (PvdA) 
H.H. van den Boer 
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1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en verwelkomt mevrouw Irrgang (VVD) en de heer Bolhuis(VVD), 
die voor de 1e keer aanwezig zijn bij de commissievergadering C&E 
 
 
2. Vaststelling van de agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
 
3. Verslag vergadering 31 oktober 2012 en de lijst van toezeggingen 
(vergaderingen van 5 december 2012 en 27 februari 2013 zijn vervallen) 
Samenvatting wordt conform vastgesteld. De lijst van toezeggingen wordt aangepast. Een actueel 
overzicht hiervan is bij de samenvatting gevoegd. 
 
 
4. Ingekomen stukken 
A.1. Cliëntdossiers jeugdzorg, voor kennisgeving aannemen. 
A.2 en A.3 horen bij presentatie gehouden op 27/2/2013. 
Brief A.2 van het college van Gedeputeerde Staten van 26 februari 2013 over Regeling Cultuur-
educatie met Kwaliteit wordt voor de volgende vergadering (15 mei) geagendeerd op verzoek van de 
fractie van D66. 
A.4. Voortgang nominatie Kolonie van Weldadigheid voor kennisgeving aannemen. 

Bijeenkomst woensdag 29 mei is een informatie bijeenkomst (lunch) Unesco-nominatie Koloniën van 
Weldadigheid voor statenleden , uitnodiging volgt. 
Op de vraag of men al kan aangeven of er vanuit de woordvoerders cultuur belangstelling is voor een 
werkbezoek aan België, wordt bevestigend geantwoord. 
A.5. Extra maatregelpakket MKB, antwoord toezegging lange termijn nr.4. 
A.6. Beantwoording vraag (heer klaver) om informatie RTV Drenthe betrekken bij agendapunt 9. 
B1/tm B.3 kunnen worden betrokken bij agendapunt 6.  
C. Ter Inzage:  
1. Notitie van herinneringscentrum Kamp Westerbork, agendapunt 8  
2. Where Sciences meets industry Businessplan, agendapunt 7 
 
 
5. Rondvraag 
Er is geen rondvraag binnengekomen. 
 
 
6. IPO-, SNN- en EU-aangelegenheden 
 
IPO:  Geen opmerkingen 
 
SNN: Geen opmerkingen 
 
EU:  Geen opmerkingen 
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Statenstukken/brieven 
 
7. Statenstuk 2013-568, Toekomst Sensorcluster 
 
Samengevatte reactie van de fracties 
De fracties ondersteunen het project en men is positief over de inspanningen die zijn gedaan. Belang-
rijk om geld beschikbaar stellen voor versterking van de ecomische structuur. Men wil graag een goe-
de verbinding met het MKB en de scholen niet alleen HBO maar ook MBO. Duidelijk moet zijn wat 
voor effect het heeft op bedrijven, werkgelegenheid en onderwijs. Wel zijn er een aantal vragen over 
de toekomst van het Sensor cluster, of de doelen die gesteld zijn ook gehaald worden, de bijdrage van 
andere partijen en hoe geborgd kan worden dat Sensor in het Noorden blijft. Verdere vragen die ge-
steld worden zijn: Hoe is het met de gouvernance, de realisatie van arbeidsplaatsen en de vraag of de 
1,8 miljoen ook gefaseerd kan worden ingezet om eventueel een Go or no Go moment in te bouwen. 
Ook de vraag in hoeverre het onderzoek van de Noordelijke rekenkamer (NRK) meegenomen is en 
hoe de relatie sensor en duurzame energie op dit moment is. Hoe is de kruisbestuiving naar andere 
programma’s en komen de rapportages ook ter kennis van de commissie.  
 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Brink geeft aan dat Sensor voor Drenthe de cluster is waar de toekomst in zit en die 
zich uiteindelijk zelf kan bedruipen. Er zijn veel banen gerealiseerd. Voor INCAS3 is dit de laatste keer 
dat er een bijdrage komt. In de toekomst gaan ze uit de markt geld genereren. Alle kennisinstellingen 
kunnen meedoen, nu wordt gekeken waar in de komende tijd extra inzet op gepleegd kan worden. 
Hoe de revolverende financiering van INCAS3 vorm wordt gegeven in DPM wordt komende tijd duide-
lijk. De 700 arbeidsplaatsen zijn gerealiseerd, niet in eigen cluster maar wel er om heen. Samenwer-
king en afstemming vinden plaats in een kernteam. Hierin hebben ook de burgemeester en wethouder 
van Assen zitting net als de commissaris en de gedeputeerde. Rapportages komen als kwartaal rap-
portages via SNN. De ambitie is Sensor Universe ook in 2020 op de kaart te houden en te behouden. 
Vervolgens geeft de CdK nog een korte toelichting op de functie van Sensor Universe o.a. over bran-
ding en makelaarsfunctie. De 1,8 miljoen is voor een nieuwe begrotingsperiode daarin kan niet geknipt 
worden want dan valt het fundament eruit. Nog 2 miljoen over van de VES gelden, de adviezen van de 
NRK worden overgenomen. Borgen dat het in de toekomst het Noorden blijft wordt gedaan vanuit de 
bestuurlijke functie SNN. 
 
 
De voorzitter concludeert. Het wordt een B-stuk 
Het besluit bestaat uit vijf onderdelen, de fracties gaan akkoord het wordt wel een B-stuk om gedepu-
teerde van der Tuuk de ruimte te geven nog enkele zaken toe te lichten tijdens de PS-vergadering. 
 
De fractie van GL geeft tot slot aan dat INCAS3 een presentatie heeft gehouden voor de werkgroep-
DREUN: zodra deze presentatie er is deze wordt deze ook naar de commissie C&E gezonden verder 
heeft de directeur van INCAS aangegeven open te staan voor bezoek van statenleden. 
 
 
8. Statenstuk 2013-561, Uitvoering amendementen A2012-12 en A2012-15, ‘instandhouding-

subsidie Herinneringscentrum Kamp Westerbork’, Meerjarenaanvraag Herinnerings-
centrum Kamp Westerbork 2013-2016 

 
Samengevatte reactie van de fracties 
De meerderheid van de fracties zijn akkoord met het voorstel en de uitwerking van de amendementen 
en gaan ook akkoord met de tussenevaluatie in 2014. 
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De fractie van de PVV geeft aan het jammer te vinden dat de subsidie wordt gebruikt voor beheer, 
onderhoud en exploitatie. De fractie van de PvdA geeft aan verbaasd te zijn dat er geen goed onder-
bouwt en concreet plan ligt en heeft de vraag of Herinneringscentrum Kamp Westerbork (HKW) twee 
van dergelijke plannen wel aan kan. Vindt het belangrijk dat nadruk op educatie blijft liggen. De fractie 
van de VVD geeft aan niet blij te zijn met het voorstel en dat er nu een uitzonderings status met ande-
re musea is. Vind het plan redelijk summier en vraagt het college of de aanvraag voldoet aan de eisen 
die de ASV stelt. Wil graag overzicht van wat is gerealiseerd en dat wanneer doelen niet verwezenlijkt 
worden de overgebleven subsidie weer terug vloeit naar de pot museumgelden. D66 geeft aan dat in 
de tekst verschillende omschrijvingen wordt gebruikt voor de subsidie (instandhouding, exploitatie en 
prestatie). Vraagt of tekst in besluit kan worden aangepast. 
 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde van de Boer geeft aan dat aanvraag is gedaan voor een periode van vier jaar en vol-
doet aan de criteria en in de geest van doelstellingen van HKW. Educatie is hierin voldoende veran-
kerd. Inhoud van de plannen en ontwikkeling daarvan is primair een verantwoordelijkheid van HKW 
daarbij worden ze indien nodig ondersteund door de ambtenaren. Door evaluatie wordt er een vinger 
aan de pols gehouden. 
Gedeputeerde zegt toe de commissie schriftelijk te informeren over de stand van zaken. 
Indien er geld over blijft maakt de gedeputeerde zicht in het college sterk om het terug te laten vloeien 
in de museumpot in plaats van naar de algemene middelen. Bij de tussenevaluatie komt er een over-
zicht van wat is gerealiseerd en welke bedragen zijn verbruikt. Gedeputeerde geeft aan dat de evalua-
tie is op de uitvoering en niet op de inhoud. 
 
  
De voorzitter concludeert  
Het wordt een B-stuk  
 
 
9. Statenstuk 2013-562, Advisering Commissariaat voor de media inzake toewijzing zendtijd 

en afgeven bekostigingsverklaring RTV Drenthe 
 
Samengevatte reactie van de fracties 
CDA geeft aan dat in november 2012 door GS de toezegging is gedaan dat de ondertiteling wordt 
opgenomen in het Programma Van Eisen. (PVE) In het PVE staat een kwalitatieve goede omroep, de 
mediawet kent deze term niet maar wel de term hoogwaardig. Op 5 december heeft de commissie van 
rechtsbescherming (RB) een uitspraak gedaan. GS heeft daarop een deal gesloten met RTV Drenthe. 
Zorgplicht is een taak van GS maar GS legt die nu bij PS neer. De vraag daarom is: Waar zeggen we 
als commissie nu ja tegen? Als volksvertegenwoordiger inzetten voor mensen die geholpen moeten 
worden zowel individuen, organisaties als instellingen. CDA vraagt aan de gedeputeerden om op-
nieuw in gesprek te gaan om de ondertiteling voor elkaar te krijgen. Er zijn plus minus 1000 doven 
buiten de groep slechthorenden. 
CU geeft aan dat de fractie kan instemmen met het advies om RTV Drenthe aan te wijzen als regiona-
le omroep. Radio is onder de ICE norm. ICE staat voor Informatie, cultuur en educatie. Dit is geen 
knelpunt maar wel punt van aandacht is het eens met het CDA, net als de SP en GL dat ondertiteling 
een must is.  
D66: Commissie RB heeft in tijd en geld veel gekost, dit had ook besteed kunnen worden aan onder-
titeling. GL ondersteund beide punten is wel bezorgd of aansturen door het Rijk ook gaat betekenen 
dat er een korting plaats vindt. VVD: RVT Drenthe voldoet aan de eisen en gaat akkoord. Er is wel 
een tegenvaller van 230.000 wegens beëindiging arbeidscontract. Kan RTV met deze vermindering 
nog steeds de juiste prestatie leveren?  
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Vervolgens een discussie of er zonder ondertiteling een goed aanbod is voor alle inwoners van  
Drenthe. PvdA vraagt zich af hoe de omroep zich gaat voorbereiden op de overgang naar het Rijk. 
  
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde van de Boer  Met betrekking tot de vragen die gesteld zijn over hoogwaardige en kwali-
tatief goede omroep. Hoogwaardigheid slaat hierbij op de programmering. In het statenstuk wordt 
bedoeld een kwalitatieve goede omroep. Ondertiteling is geen provinciale taak en moet RTV Drenthe 
uit eigen begroting doen maar gedeputeerde is bereid daarover in gesprek te gaan met RTV Drenthe. 
Op de vraag van het CDA waarom het dan twee keer in het PVE staat geeft de gedeputeerde aan dat 
het meer een programma van wensen is. RTV Drenthe moet uit eigen begroting de keuzes en accen-
ten leggen. Het ICE probleem zit in de techniek.  
Uit een incidentele meevaller kan het bedrag voor uittreden van een medewerker gedekt worden. 
Naar aanleiding van het advies van commissie van RB is de wens uitgesproken in gezamenlijk over-
leg tot een nette oplossing te komen. In overleg gekomen tot een bijdrage van € 190.000 + proces-
kosten. 
We zijn voor recentralisatie omdat het meer kansen biedt voor ontplooiing op voorwaarde dat er niet 
gekort wordt op de middelen. De samenwerking van RTV Drenthe met andere partijen is een eigen 
verantwoordelijkheid en wordt vanuit het provinciehuis van harte gestimuleerd.  Gedeputeerde geeft 
verder aan dat hij niet op de hoogte is van een deal dat de ondertiteling deels door de provincie en 
deels door RTV Drenthe (€30.000 elk) betaald zou gaan worden. 
 
 
De voorzitter concludeert 
Het wordt een B-stuk. 
 
 
10. Brief van het college van Gedeputeerde Staten van 12 december 2012 over uitwerking van 

de motie Zorg 
 
Samengevatte reacties van de fracties 
SP: Op 12 december 2012 heeft de commissie een brief van GS ontvangen met de uitwerking van de 
motie. Voor de SP is uitwerking mager. In de motie wordt gevraagd PS te informeren. De informatie 
beperkt zich tot wat er gedaan kan worden, maar niet hoe en wanneer, wat is er al gebeurd en wie dat 
gaat doen. De SP wil graag over de uitwerking van de motie met de andere fracties van gedachte 
wisselen en hun standpunt vernemen. De antwoorden die in de brief staan lossen het probleem niet 
op en er missen een aantal parijen in. PvdA: Voor wat betreft het onderdeel zorg, is de beantwoording 
van GS mager. Intentie was de zorg op de politieke agenda te krijgen en de PvdA is daar als indiener 
van de motie tevreden over. Zorg en beschikbaarheid en bereikbaarheid is onderdeel van vitaal platte-
land.  VVD: De brief geeft duidelijk aan waar de provincie voor staat en kan staan. Veel onderwerpen 
integraal in andere programma’s. PVV: tevreden met de brief. Is ook accepteren dat je als provincie 
niet een grote speler bent op alle velden. CDA vraagt zich af wat het doel van dit debat is. Natuurlijk 
hoe meer zorg hoe beter maar op die plaats waar het hoort. Misschien beter wanneer SP met een 
initiatief voorstel was gekomen. CU: provincie heeft geen wettelijke taak, de sector wil ons wel infor-
meren en de basiszorg staat niet onder druk. Rol provincie passief vooral rol in verbinden van partijen. 
Wil wel graag regelmatig geïnformeerd worden. D66: motie aangenomen over goede beschikbaarheid 
en bereikbaarheid. In de brief zijn zeven actiepunten benoemd wel nieuwsgierig hoe dit verder gaat en 
dan concreter. GL: Aantal punten wat mager benoemt. Er is een bijeenkomst geweest en daaruit be-
grepen dat in ZO-Drenthe de basiszorg wel onder druk staat. Rol provincie verbinden en signaleren 
vanuit een vraaggerichte situatie.  
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Zorgbelang is van een aantal ontwikkelingen niet op de hoogte en dat is niet goed. Willen graag op de 
hoogte blijven van de projecten en de uitkomsten onderdeel laten zijn van een vraaggerichte zorg-
agenda.  
 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Brink geeft aan blij te zijn met de motie maar dat niet alle zorgen om de zorg opgelost 
kunnen worden. Zes provincies hebben zich inmiddels gemeld om met Drenthe in gesprek te gaan 
over knelpunten. Zorg is ook geïntegreerd in ander beleid. Alles wat er gedaan kan worden doen we. 
Binnen de mogelijkheden die er zijn en daarin de regiefunctie te houden.  
 
 
11. Mededelingen 

 Mail van Museum de Buitenplaats met de vraag of de commissie op werkbezoek wil komen, de 
commissie stemt hiermee in. 

 10 april presentatie van RIS3 voor de commissie B&F en C&E  
 
 
12. Sluiting 
De volgende vergadering vindt plaats op woensdag 15 mei. 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Economie van 15 mei 2013, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 
 , statenadviseur 
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Toezeggingenlijst Statencommissie Cultuur en Economie, 3 april 2013  
  

Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 

  

Toezeggingen korte termijn 

1. Brief van GS van februari 
2012 over verdere uitwerking 
uitgangspunten sociaal 
domein vanaf 
2013. Uitwerking motie 2011-
15 Sociaal en Cultureel 
Domein. 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: op korte termijn 
uitgebreider met de commissie praten over sport.  
 
 
 
 

07.03.2012 20. 06.2012  Er komt een statenontmoeting 

2. toelichting stand van zaken 
SNN en eventueel 
lidmaatschap EDR 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe dat hij op de 
volgende commissievergadering C&E de stand van 
zaken zal toelichten met betrekking tot de gezamenlijke 
agenda SNN en eventueel lidmaatschap van het EDR. 
 

31.10.2012 05.12.2012 PS 3.4.2013 Voorleggen aan presidium voor 
heldere procedure 

3. (PS14/11) Stimuleren 
samenwerking 

Gedeputeerde van der Tuuk zegt toe: Een project op te 
starten om een stimulans te geven aan de 
samenwerking tussen de organisaties Marketing 
Drenthe, Drenthe beweegt, Sport Drenthe en het 
recreatieschap 

14.11.2012 31.03.2013  

4. Platform voor Sport Gedeputeerde van der Tuuk zegt toe: een platform te 
creëren waarin de kernzaken van sport bijeenkomen 
waaronder sport voor mindervaliden. In het eerste 
kwartaal 2013 zullen de staten hierover worden 
geïnformeerd waarna in samenspraak met de staten 
een besluit wordt genomen 
 

14.11.2012 31.03.2013 Brief 24 april 2013, Drenthe beweegt. 
Agendapunt 10. 

5. Transitie Jeugdzorg 
(PS 13/3/13) 
 

Gedeputeerde van der Tuuk zegt toe te zullen 
informeren of de verslagen van de kwartiermakers van 
de drie regio’s over de transitie van Jeugdzorg 
beschikbaar zijn voor PS vóór de bijeenkomst met de 
raden op 22 april 2013 
 
 
 

06.03.2013 22.04.2013 Gaat om de regioplannen, die worden 
binnenkort verzonden naar de  
Gemeenteraden en ter info aan Ps.  
Zijn maandag 22 april 2013 nog niet 
beschikbaar maar in de presentatie dd 22 april 
kan er wel iets over gezegd worden. 
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Toezeggingen lange termijn 
 
1. Brief van college van 

Gedeputeerde Staten d.d. 24 
november 2011 over 
Uitvoeringsprogramma 
Jeugdzorg 2012 (incl. 
inspraaknotitie) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe: dat zodra er 
weer cijfers zijn vanuit de monitoring deze met de 
commissie worden gedeeld 

18.01.2012 18.01.2013  

2. Ontwikkelingen Zuidas Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe voor de zomer de 
ontwikkelingen die volgen uit de nieuwe aanpak Zuidas 
met de Staten door te nemen. 

31.10.2012 21.06.2013  

 
Moties 

M 2012-02: Behoud 
Belastingdienst Emmen 

PS verzoeken het college om: 
1. alles te doen wat in zijn vermogen ligt om vertrek van 
de Belastingdienst uit Emmen te voorkomen; 
2. de betrokken ministeries en de beide kamers der 
Staten Generaal te verzoeken vast te houden aan de 
eerdere uitspraken m.b.t. de regionale economie en 
hen van deze motie in kennis te stellen. 
 
03.04.2013 Motie blijft staan 

21.03.2012 - De Commissaris van de Koningen onderschrijft 
de boodschap van de motie en zal deze 
meenemen naar het debat van de Tweede 
Kamer dat nog moet plaatsvinden. 
 

 




